
Eläke maksetaan kerran kuussa, 
mutta ei aina kuun ensimmäinen päivä
Työeläkkeet maksetaan 
aikaisintaan kuukauden 
ensimmäisenä pankkipäivänä, 
mutta ensimmäinen pankkipäivä 
voi osua viikonlopulle tai 
arkipyhälle. Seuraavan kerran 
niin käy lokakuussa, kun 1.10. 
on sunnuntai. Tietyt työeläkkeet 
tulevat tilille maanantaina 2.10. 
Miksi on näin? Eikö eläkettä voisi 
maksaa paria päivää aikaisemmin? 

Suurin osa suomalaisista eläkkeensaajista 
saa työeläkettä. Joillekin maksetaan lisäksi 
kansaneläkettä. Eläkkeiden maksupäivään 
vaikuttaa laissa oleva kirjaus, jonka mukaan 
eläke tulee maksaa kuukausittain. Siksi 
eläkettä ei voida maksaa edellisen kuun 
aikana. Aikaisemmin maksaminen voisi 
johtaa myös siihen, että jonain kuukautena 
maksettaisiin kaksi eläkettä, eikä jossain 
kuussa laisinkaan. Maksuun tulisi silloin yli 
kuukauden tauko. 

Jos kuukauden aikana maksettaisiin kaksi 
eläkettä, tämä voisi myös aiheuttaa tarpeen 
maksaa lisää veroja. Esimerkiksi vuoden 
aikana voitaisiin maksaa 13 eläkettä ja 
verokorttiin olisi arvioitu vain 12 
eläkekuukautta. Työeläkkeen maksupäivä 
riippuu siitä, kuka eläkkeen maksaa. 

Eläkeoikeus koskee aina kalenterikuukautta. 
Jos eläkkeensaaja on elossa kuukauden 
1. päivänä, hänellä on oikeus kyseisen 
kuukauden eläkkeeseen. Näin kertoo 
Tarja Syvälä, joka on työeläkeyhtiö 
Varman eläkepalvelujohtaja. 

Eläkettä ei saa maksaa ennakkoon
Työeläkkeet maksetaan aikaisintaan kuun 
ensimmäisenä pankkipäivänä. Muulla tapaa 
ei voida toimia. Työeläkeyhtiö Kevan 
eläkeyksikön johtaja Eija Korhonen kertoo, että 
eläkettä ei saa maksaa ennakkoon. Esimerkiksi 
lokakuun eläkettä ei voi maksaa syyskuussa.

Kunnilla ja hyvinvointialueilla eläkkeet 
maksetaan kuukauden 3. päivä. Valtion 
eläkkeet maksetaan jokaisen kuukauden 
20. päivä. Maatalousyrittäjien eläkelaitos Mela 
maksaa eläkkeet kuukauden 2. pankkipäivänä. 

Merimieseläkekassa maksaa eläkkeet 
kuukauden viimeisenä päivänä. 
Eläkesäätiöiden ja eläkekassojen maksupäivät 
vaihtelevat kuukauden ensimmäisestä päivästä 
viimeiseen. Maksupäivä määritellään 
säätiön tai kassan säännöissä.

Miksi eläkkeillä on  
erilaisia maksupäiviä? 
Kaikilla suurilla yksityisen alan eläkeyhtiöillä 
eläkkeen maksupäivä on jo pitkään ollut 
kuukauden 1. pankkipäivä. 

Kunnilla maksupäivä on ollut pitkän aikaa 
jokaisen kuukauden 3. päivä, ja valtiolla 
20. päivä. Valtiolla ja kunnilla ajoitus liittynee 
siihen, miten rahat siirretään ja että ne on 
varmasti ehditty siirtää. Valtiolla ei tule 
oikeastaan koskaan vastaan tilannetta, 
että eläkkeiden maksua tarvitsee odottaa. 
Sitä voidaan aina aikaistaa. Kuntien eläkkeissä 
tammikuun 3. päivä osuu joskus sunnuntaille, 
joten silloin eläke maksetaan maanantaina.
Esimerkiksi Varmassa eläkkeiden maksupäivä 
on pitkään ollut kuukauden 1. pankkipäivä. 

Asiakkaille luvataan eläkepäätöksissä, 
että maksupäivä on juuri tuo. Päivän 
muuttaminen aiheuttaisi myös merkittäviä 
tietojärjestelmätöitä. Se voisi aiheuttaa 
sekaannustakin.

Työntekijän eläkelaki ja  
julkisten alojen eläkelaki
Eläkkeiden maksua säädellään monella lailla. 
Näitä ovat esimerkiksi työntekijän eläkelaki ja 
julkisten alojen eläkelaki, joissa säädetään 
eläkkeiden maksamisesta. Myös muissa 
eläkelaeissa on säädetty maksupäivästä.
Työntekijän eläkelain mukaan eläke on voitava 
nostaa eläkkeensaajan tililtä Suomessa sinä 
päivänä, joka on ilmoitettu eläkepäätöksessä. 
Eläke voidaan maksaa myös eläkkeensaajan 
ulkomailla olevalle tilille.

Julkisten alojen eläkkeet maksetaan 
joka kuukausi Kevan päättämänä aikana. 
Se maksetaan Suomessa toimivan pankin 
välityksellä, jonka eläkkeensaaja on 
ilmoittanut. Tämäkin eläke voidaan maksaa 
myös eläkkeensaajan ulkomailla olevalle tilille.

Kansaneläke maksetaan aina kuukauden 
7. päivänä. Jos pankit ovat kiinni maksupäivänä, 
eläke maksetaan edeltävänä aukiolopäivänä. 

ELÄKKEIDEN 
MAKSUPÄIVÄT 
SYKSYLLÄ 2023

Yksityisten alojen 
työeläkeyhtiöt 
1. syyskuuta
2. lokakuuta
1. marraskuuta
1. joulukuuta

Kunnat ja 
hyvinvointialueet
1. syyskuuta
3. lokakuuta
3. marraskuuta
1. joulukuuta

Kirkon, Kelan ja 
Suomen Pankin 
henkilöstö
1. syyskuuta
2. lokakuuta
1. marraskuuta
1. joulukuuta

Valtio
20. syyskuuta
20. lokakuuta
20. marraskuuta
20. joulukuuta

Lähteet: 
Keva, Varma 
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